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67. řádné zasedání Náčelnictva Junáka 

1 ZvOJ 
Skupina pro ZvOJ přednesla zprávu o revizi Klubu skautských sběratelů Junáka. Tato jednotka po 

stránce činnosti funguje dobře. Dále proběhla diskuze nad tím, jestli umožnit členství ve ZvOJ. 

Skupina pro ZvOJ se tímto problémem bude zabývat po dokončení revize statutů všech stávajících 

ZvOJ. Možná bude muset mít každá ZvOJ členy, kvůli novému Občanskému zákoníku (nOZ) – výklad 

zatím není konečný. 

Členství ve ZvOJ je v současné době umožněno pouze ve ZvOJ Krajinská, ale obecně jde proti 

původnímu záměru tvorby těchto jednotek. 

2 Tvorba vizuálního stylu Junáka 
NJ byla přednesena prezentace o současném stavu loga Junáka jako vizuálního prvku a o požadavcích 

kladených obecně na loga. 

K logu bylo sesbíráno spoustu připomínek a to jak ze strany odborníků, tak ze strany skautské 

veřejnosti. V současné době je v plánu pouze redesign loga (lepší čitelnost, použitelnost) a postupná 

snaha tvorby jednotného vizuálního stylu Junáka (název, logo, znak, kroj, oblečení, atd.). Důraz musí 

být kladen především na komunikaci směrem do organizace (v debatách uspořádaných PS pro logo a 

název se názory opačných skupin na znak/logo postupně sbližovaly). 

3 Příprava VSJ 
Hlavním tématem příštího VSJ budou Stanovy, především v návaznosti na nOZ, dále pak Strategie 

Junáka a personalistika. VSJ bude 4 denní, a to kvůli časové náročnosti jednání o Stanovách. V rámci 

všech sněmů musíme zdůraznit, jak je toto téma důležité a že se na něj musí všichni delegáti dobře 

připravit. Do výběrového řízení pro pořádání VSJ se doposud přihlásila 3 střediska (z Tábora, 

Litomyšle a Turnova). 

4 Skautské základny VAVÉHA 
Pro jednodušší finanční správu základen střediska Vavéha (České Budějovice) bylo schváleno založení 

ZvOJ Skautské základny VAVÉHA. Je to již třetí jednotka (dále Kaprálův mlýn a Krajinská) podobného 

typu, tedy obsluhující budovy v rámci Junáka. V NJ uvažujeme o vytvoření organizační struktury pro 

tento typ jednotek. 

5 Hodnocení ÚO 
Proběhla krátká diskuze nad tématem hodnocení Ústředních orgánů (ÚO). Ve zprávě pro VSJ by se 

mělo objevit hodnocení NJ, RSRJ a ÚRKJ za pomoci kritérií vzešlých z hodnocení kvality (HK) a dalších 

kritérií, které navrhla skupina pro VSJ. Zatím ještě není jasný přesný postup, ale ÚO by se měly 

hodnotit samy (jako v HK), dále by pak měly být hodnoceny delegáty VSJ a členy KRJ. 
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6 Jmenování nových členů SO 
NJ jmenovalo 7 nových členů Svojsíkova oddílu mezi nimi i bratry Karla Hamerského z České Lípy a 

Jaroslava Procházku z Liberce. 

7 Kroj 
NJ probralo možnosti změny krojového systému. Zatím nebylo vydáno žádné usnesení, avšak pomocí 

orientačního hlasování NJ určilo PS pro kroj další směr práce: pravidla, tam kde to je nutné – 

slavnostní příležitosti, cesty do zahraničí a prezentace na veřejnosti – a jinde ponechat volnost – 

běžné použití kroje (tábor, výprava, škola), kroj světlušek a vlčat (možnost nosit pouze trička). 

8 Nová ČZ 
Po dlouhé debatě byla nová ČZ (NČZ) schválena těsnou většinou (13 pro, 2 se zdrželi, 9 proti) ve 

jmenovitém hlasování. Já jsem se zdržel. Do NČZ byla zapracována možnost neudělit zkoušku i při 

splnění veškerých kompetencí v případě, že existují pochybnosti o kompetentnosti frekventanta 

k vedení. Postojové kompetence zůstaly v řádu beze změny.  

V NJ panuje obava, jestli tím, že když ověříme postojové kompetence, dáme tím na veřejnost najevo, 

že čekatel bude bezúhonný. 

Vzhledem k tomuto faktu byla VRJ zaúkolována vytvořením metodiky (do 31. 5. 2012) k postojovým 

kompetencím. Ta bude posléze upravena podle zkušeností z letních kurzů. Dalším úkolem je 

monitorování ověřování těchto kompetencí v průběhu léta 2013 a podání zprávy o přínosech a 

problémech spojených s ověřováním postojů. Na podzim NJ rozhodne co s nimi dál. 

9 Vodácké vzdělávání 
Byl schválen kompetenční model vodáckého minima a kapitánské zkoušky. 

10 Rozpočet 2013 
Rozpočet neobsahuje žádné zásadní změny oproti minulému roku. Vývoj v dotacích je poměrně 

bouřlivý, nicméně návrh rozpočtu vychází z předpokladu, že příští rok by se měly pohybovat na 

letošní úrovni. 

Z celostátních akcí vyčnívá Obrok – za hospodařením bude stát ústředí a bude vyvíjet velký tlak na to, 

aby akce dopadla dobře. 

11 Členská karta 
Cena za kartu je stanovena na 24 Kč a v případě, že karty bude chtít celý oddíl nebo středisko, je cena 

18 Kč/karta. Nejméně zajímavá je karta pro lidi nad 30 let. Členská karta bude navázaná na JUN 

kartu. Dále se jedná s Českým svazem ochránců přírody – mají vlastní kartu na vstupy na 

hrady/ZOO/atd. – možná dojde k propojení. 


